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Slovo starosty obce
Váženı́ spoluobčané, i loňský rok významně po-
znamenala epidemie koronaviru a vypadá to,
že nás tento nezvaný host bude ještě nějakou
dobu obtěžovat a komplikovat nám život. Vládnı́
opatřenı́ už nejsou tak striktnı́, přesto je konánı́
kulturnı́ch a společenských akcı́ mnohdy poněkud
problematické.

Z epidemických důvodů se také veřejná zastupi-
telstva konajı́ zatı́m výhradně ve velkém sále kul-
turnı́ho domu v Pačlavicı́ch. Snad se budeme moci
co nejdřı́ve vrátit z zaběhnutému modelu, kdy se
schůze konaly pravidelně ve všech třech obcı́ch.

I tak se v roce 2021 podařilo přes všechny útrapy
dokončit rekonstrukci budovy zámku. Po mnoha
letech byla dokončena projektová dokumentace
lokality ”Zámecká zahrada“ v obci Pačlavice a na
podzim došlo i na prvnı́ kolo prodeje stavebnı́ch

pozemků. Ve spolupráci s AGD Morkovice jsme
zpevnili 2,6 km polnı́ch cest. Po dlouhých sli-
bech se také podařila opravit cesta ve Lhotě
u družstva, kde vytékala voda na hlavnı́ komu-
nikaci a v zimě se zde tvořilo náledı́. Dále byla
opravena cesta v Pornicı́ch ke mlýnu. Lesy ČR
vyčistily ve Lhotě již podruhé koryto potoka a po
osmi letech jednánı́ provedly úpravu vodnı́ho toku
v Pačlavicı́ch. Ve spolupráci se Státnı́m pozem-
kovým úřadem došlo nad obcı́ Pačlavice k vybu-
dovánı́ protieroznı́ meze, která by měla zabránit
zaplavenı́ obecnı́ch i soukromých pozemků po
přı́valových deštı́ch.

V loňském roce byla také zahájena prvnı́ změna
územnı́ho plánu a Ředitelstvı́ silnic Zlı́nského
kraje provedlo částečnou rekonstrukci mostu na
konci Pačlavic směrem na Lhotu. Myslı́m si, že se
toho podařilo realizovat hodně.

V letošnı́m roce začneme v Pačlavicı́ch budovat
inženýrské sı́tě, veřejné osvětlenı́ a část komuni-
kacı́ v lokalitě ”Zámecká zahrada“. Ve Lhotě byla
dokončena projektová dokumentace na opravu
průtahu obcı́. V prvnı́ fázi bude provedena re-
konstrukce chodnı́ku od hasičské zbrojnice po
zastávku, protože na tento úsek stavby nám byla
přidělena dotace.

Stále probı́há jednánı́ s Ředitelstvı́m silnic
Zlı́nského kraje o opravě cesty z Pačlavic do
Lhoty. V Pornicı́ch provedeme výměnu veřejného
osvětlenı́ na ledkové a připravı́me projektovou do-
kumentaci na rekonstrukci obecnı́ cesty. Jedná
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se o druhou odbočku vlevo směrem na Prasklice.
V průběhu roku budou také v katastru Pornic do-
končeny pozemkové úpravy.

Chtěl bych poděkovat hasičům z Pornic, kteřı́ se
dvakrát účastnili pomoci občanům v oblastech,
kde se prohnalo ničivé tornádo.

Poděkovánı́ zasloužı́ také nejen zaměstnanci obce
za svoz bioodpadu, pravidelné sečenı́ obecnı́ch po-
zemků, polnı́ch cest a za úklid našich třech obcı́,

ale i všichni zastupitelé a občané za jejich práci
pro obec.

Na závěr bych Vás chtěl všechny pozvat k volbám,
protože letošnı́ rok bude opět po čtyřech letech
volebnı́. Doufám, že se Vám podařı́ vybrat kva-
litnı́ sestavu zastupitelů tak, aby rozvoj obcı́ po-
kračoval dobrým směrem a podařilo se realizovat
všechny připravené akce.

Pavel Čech, starosta obce

Zkvalitněnı́ ubytovacı́ch kapacit II. etapa
V letech 2016–2017 proběhla prvnı́ etapa re-
konstrukce našich sociálnı́ch služeb pod názvem

”Zámek Pačlavice – zkvalitněnı́ ubytovacı́ch kapa-
cit a rekonstrukce kuchyně“. Stará chátrajı́cı́ sto-
dola byla přestavěna na ubytovacı́ prostory, které
splňujı́ současné standardy, a zároveň byla vy-
budována nová kuchyně. Celou stavbu provedla
firma POZIMOS a.s. Dne 6. května 2019 byla
zahájena druhá část přestavby ”Pačlavice zkva-
litněnı́ ubytovacı́ch kapacit II. etapa“. Celá akce
byla rozdělena na tři části. V prvnı́m sledu došlo
k nadstavbě oddělenı́ vedle kuchyně, k vybu-
dovánı́ kanalizace, vodovodu, oplocenı́ a komuni-
kace. Tato etapa byla dokončena 20. ledna 2020.

Dne 6. května 2019 byla také zahájena rekon-
strukce budovy ”třet’áku“. Po okopánı́ omı́tek, vy-
bouránı́ oken a odstraněnı́ stropu, jsme zjistili,

že zdivo je nesoudržné a došlo tak k demolici
celého objektu až na základy. Po úpravě projek-
tové dokumentace byla postavena nová budova
o dvou podlažı́ch, ale také s tı́m došlo k prvnı́mu
navýšenı́ ceny. Budovu třet’áku jsme dokončili 12.
května 2020.

Následně po přestěhovánı́ klientů ze zámku do
nově postavené budovy, začala třetı́ část stavby,
a to rekonstrukce zámku. I tato poslednı́ etapa
neprobı́hala zrovna jednoduše. Po počátečnı́ch
pracı́ch, došlo k odkrytı́ historických částı́ a do re-
konstrukce se tak vložil odbor Státnı́ památkové
péče města Kroměřı́že. Tı́m také došlo k po-
souvánı́ termı́nu dokončenı́ a k dalšı́mu navýšenı́
konečné ceny. Vše se podařilo zdárně dokončit
a poslednı́ stavbu předat 19. dubna 2021. Celá re-
konstrukce tak probı́hala necelé dva roky.
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Všichni zaměstnanci a klienti museli vydržet
různá omezenı́ týkajı́cı́ se komfortu ubytovánı́
respektive práce v omezených prostorech. Vše
totiž probı́halo za plného provozu zařı́zenı́, a tak
docházelo ke stěhovánı́ klientů podle potřeby.
Veškeré stavebnı́ práce provedla zlı́nská sta-
vebnı́ firma POZIMOS a.s. za cenu 57 509 832 Kč
včetně DPH, která byla navýšena o vı́cepráce.
Původnı́ cena stavby po výběrovém řı́zenı́ činila
52 438 067 Kč. Celkové náklady na realizaci všech
třı́ objektů včetně projektové dokumentace byly
60 161 294 Kč. Vı́cepráce navýšily celkovou sumu
o 5 071 765 Kč. Největšı́ měrou se na této akci fi-
nančně podı́lelo Ministerstvo práce a sociálnı́ch
věcı́ částkou 37 694 671 Kč, dále pak Zlı́nský
kraj, který přispěl částkou 5,5 milionů ko-

run. Obec Pačlavice akci dofinancovala částkou
16 966 623 Kč. Poděkovánı́ patřı́ předevšı́m firmě
POZIMOS a.s., která se již podruhé zhostila to-
hoto úkolu velice dobře a odvedla kvalitnı́ práci.
Za výbornou spolupráci též děkujeme hlavnı́mu
stavbyvedoucı́mu Ing. Pavlu Hrabalı́kovi, projek-
tantovi Ing. Josefu Horákovi a dozoru celé stavby
Ing. Vı́tězslavu Študentovi. Dále bych chtěl také
poděkovat všem zastupitelům Obce Pačlavice,
kteřı́ velkou měrou přispěli k tomu, aby tato akce
byla zdárně dokončena. Stavba byla slavnostně
otevřena 6. 6. 2021 za účasti hejtmana Zlı́nského
kraje Radima Holiše, senátorky za obvod 76
Kroměřı́ž Šárky Jelı́nkové, radnı́ch Zlı́nského
kraje Hany Ančincové, Olgy Sehnalové a poslan-
kyně Aleny Gajdůškové.

Zpevněnı́ polnı́ch cest
Ve spolupráci s Agrodružstvem Morkovice se podařilo z recyklátu, který zůstal po rekonstrukci budov,
zpevnit 2,61 kilometrů polnı́ch cest v hodnotě 230 000 Kč. V katastru obce Pačlavice se jednalo o 900 m,
v katastru obce Lhota o 310 m a v katastru obce Pornice o 1 400 m komunikacı́.

Cesta ve Lhotě u statku
Protože z meze vedle polnı́ cesty neustále vytékala voda a v zimě se na hlavnı́ komunikaci do Pačlavic
měnila v nebezpečný ledový retardér, byla nejprve provedena drenáž. Tato se napojila do nové části
kanalizace. Potrubı́ vyústilo do přı́kopu. Dále byl vybudován sběrný kanál. Mezi nově osazenými obru-
bami tvořı́ povrch cesty balený asfalt v délce 60 metrů. Celou stavbu provedla firma Správa a údržba
silnic Kroměřı́žska s.r.o. za cenu 635 250 Kč. Stejnou firmou byla za 16 200 Kč opravena také propadlá
komunikace u obchodu ve Lhotě.
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Oprava cesty v Pornicı́ch
Firma Správa a údržba silnic Kroměřı́žska s.r.o. provedla také opravu účelové komunikace v obci Por-
nice. Konkrétně se jednalo o osazenı́ části obrub a položenı́ asfaltového koberce na stávajı́cı́ penetračnı́
podklad v délce 90 metrů včetně křižovatky. Cena opravy činila 295 000 Kč.

Oprava chodnı́ku
a zrušenı́ horské vpusti v Pačlavicı́ch
V rámci obnovy části silnice II. třı́dy byla firmou Správa a údržba silnic Kroměřı́žska s.r.o. provedena
také oprava části chodnı́ku a zároveň došlo ke zrušenı́ horské vpusti v kopci pod Kratochvı́lı́.
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Protieroznı́ opatřenı́
v katastrálnı́m územı́ Pačlavice
Dalšı́ realizovanou stavbou bylo protieroznı́ opatřenı́ v katastrálnı́m územı́ Pačlavice, kterou financoval
Státnı́ pozemkový úřad jako jednu z prioritnı́ch akcı́ po pozemkové úpravě. Stavba byla provedena na
obecnı́ch pozemcı́ch a jedná se o protieroznı́ mez, jenž by měla zachytit vodu po přı́valovém dešti. Na
mezi jsou vysazeny stromy a podél je vybudovaná nová polnı́ cesta o šı́řce 3 metry a délce 730 metrů.

Zpevněnı́ břehů potoka v Pačlavicı́ch
Investičnı́ akci v hodnotě cca 4 000 000 Kč provedly v obci Pačlavice Lesy ČR. Tuto stavbu začal řešit
v roce 2015 tehdejšı́ mı́stostarosta Ing. Pavel Trávnı́ček. Stavbou došlo k regulaci potoka, vyloženı́ břehů
kamenem a částečnému narovnánı́ koryta na konci obce. Dı́ky zpevněnı́ břehů už nebude hrozit sesunutı́
těsně přiléhajı́cı́ cesty do koryta potoka. Lesy ČR též provedly ve Lhotě již druhé vyčištěnı́ koryta toku
od nánosů a sedimentů.
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Prvnı́ změna
územnı́ho plánu
Začátkem roku byla zahájena prvnı́ změna
územnı́ho plánu za 399 300 Kč. Obec požádala
o dotaci Zlı́nský kraj ve výši 250 000 Kč. Podı́l
obce činı́ 149 300 Kč. Změna územnı́ho plánu
by měla být dokončena v druhé polovině roku
2022. Hlavnı́ součástı́ změny je umı́stěnı́ ČOV
v obci Pačlavice, aktualizace map po pozemkových
úpravách a mapovánı́ obce Lhota.

Pozemková úprava
Pornice
V letošnı́m roce, pokud se vše podařı́, bude do-
končena pozemková úprava v katastrálnı́m územı́
Pornice. Po uvedenı́ v platnost bude moci obec
požádat Státnı́ pozemkový úřad o realizaci prio-
ritnı́ch akcı́.

Stavebnı́ pozemky
Pačlavice
Obec v loňském roce konečně dokončila veškeré
přı́pravy lokality ”Zámecká zahrada“ pro pro-
dej deseti stavebnı́ch pozemků. Věřte, že našı́m
cı́lem bylo zahájit prodej co nejdřı́ve. Neustále
se ale objevovaly skutečnosti, jenž prodej oddalo-
valy a se kterými jsme objektivně nemohli z našı́
strany nic udělat. Pokud by tohoto nebylo, k pro-
deji by možná došlo minimálně před rokem. Sa-
mozřejmě, že bychom nejraději prodávali stavebnı́
mı́sta předevšı́m mı́stnı́m občanům, ale to by
bylo z hlediska zákona diskriminačnı́. Také se
objevujı́ hlasy, že cena za jeden metr čtverečnı́
stavebnı́ho pozemku je přı́liš vysoká. Na tomto
mı́stě je třeba poznamenat, že zastupitelstvo
musı́ ze zákona hospodárně nakládat s obecnı́m
majetkem. Uvažte, že celkové náklady na re-
alizaci inženýrských sı́tı́ a komunikacı́ se po-
hybujı́ cca kolem 20 000 000 Kč. Cena pozemku

byla stanovena na základnı́ch 900 Kč/m2. Pro-
dejem pozemků, by mohla obec zı́skat kolem
8 000 000 Kč. Zbylých 12 000 000 Kč jde za obcı́.
Tuto sumu snad z části pokryjeme z dotačnı́ch
titulů. Jednu žádost má obec podanou na re-
konstrukci cesty kolem Poláškového a druhou
na vybudovánı́ inženýrských sı́tı́. Doposud ale
nevı́me, zda nám dotace budou přiděleny. Vzhle-
dem k tomu, že veškerý materiál v poslednı́m roce
dost podražil, budeme rádi, když se do výše uve-
dených čı́sel vejdeme. V současné době je prodáno
šest stavebnı́ch pozemků.

Projekt průtah Lhoty
Začátkem roku 2022 byla dokončena projek-
tová dokumentace komunikačnı́ho průtahu
v obci Lhota. Součástı́ projektu je rekonstrukce
chodnı́ku od začátku obce po autobusovou
zastávku, výměna obrub kolem cesty a pokládka
baleného asfaltu od začátku Lhoty po kapli. Tato
akce bude rozdělena na tři části. Pokládku asfaltu
bude financovat Ředitelstvı́ silnic Zlı́nského kraje
(ŘSZK), zbytek uhradı́ obec. Letošnı́ rok v květnu
zahájı́me rekonstrukci chodnı́ku od hasičárny po
zastávku, na kterou je v současné době přes MAS
Hřı́běcı́ hory vyřı́zena dotace z Ministerstva pro
mı́stnı́ rozvoj. V dalšı́ch letech se bude po dohodě
s ŘSZK dokončovat zbytek chodnı́ku směrem
k Pačlavicı́m včetně osazenı́ obrubnı́ků kolem
cesty. Už několik let žádáme ŘSZK o opravu cesty
z Pačlavic do Lhoty. Vše však záležı́ na finančnı́ch
možnostech ŘSZK.

Nové veřejné osvětlenı́
v Pornicı́ch
V Pornicı́ch proběhne během letošnı́ho roku
výměna zbývajı́cı́ch starých svı́tidel veřejného
osvětlenı́ za nová ledková světla. Současně dojde
k výměně i nového rozvaděče, který už nebude
umı́stěn na sloupu, ale na zemi. Dokončı́ se tak
celková rekonstrukce veřejného osvětlenı́ v obci
Pornice.
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Projekt rekonstrukce cesty Pornice
V současné době se pracuje na projektové dokumentaci, která řešı́ celkovou rekonstrukci účelové ko-
munikace směrem na Prasklice. Jedná se o druhou odbočku vlevo. Bohužel realizace může začı́t až po
vybudovánı́ nové kanalizace společnostı́ VaK Kroměřı́ž a.s. v rámci ČOV.

Poděkovánı́
hasičům Pornic
Tı́mto bych chtěl poděkovat hasičům z Pornic,
a to jmenovitě Petru Jarošovi, Milanu Dopitovi,
Petru Valouchovi a Lukáši Dopitovi, kteřı́ se
27. 6. a 3. 7. 2021 podı́leli na likvidaci následků
po tornádu v obcı́ch Lužice a Mikulčice. Hasičům
byla na zajištěnı́ elektriky zapůjčena elektro-
centrála Zásahové jednotky obce Pačlavice. Jsem
rád, že se takové akce zúčastnili. Je také potřeba
poděkovat za uspořádánı́ a organizaci soutěže
TFA Pornice aneb Nejtvrdšı́ hasič přežije, která
proběhla na závěr sezony krajské úrovně.

Zaměstnanci obce
Chtěl bych také poděkovat obecnı́m zaměstnan-
cům, kteřı́ se starajı́ a pečujı́ o vzhled našich třı́
obcı́. Uklı́zejı́ hlavně kolem kontejnerů na třı́děný
odpad, odvážejı́ bioodpad, sečou trávu, zametajı́,
v zimě odklı́zejı́ snı́h. Když je prostor, dělajı́ také
různé údržbářské práce.

V loňském roce provedli vydlážděnı́ chodnı́ku
před vchodem na hřbitov v Pačlavicı́ch
a předláždili tzv. ”mlatový“ chodnı́k vedoucı́ do
parku pod zámkem. Vı́m, že často bývajı́ pod
drobnohledem občanů, kteřı́ majı́ někdy tendenci
hodnotit a organizovat jejich práci. Vězte, že jez-
dit celý den s přı́kopovým ramenem, sedět na
sekačce či sekat křovinořezem nenı́ předevšı́m
v letnı́ch měsı́cı́ch tak jednoduchá práce, jak na
prvnı́ pohled vypadá. Proto bych chtěl všechny
občany požádat, aby své připomı́nky neřešili se
zaměstnanci obce, ale obraceli se spı́še na obecnı́
zastupitele nebo na starostu.
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Poděkovánı́
dárcům krve
V loňském roce darovali na oddělenı́ Transfuznı́
služby a hematologie Kroměřı́žské nemocnice,
a.s. svou krev již po osmdesáté občané Pačlavic
panı́ Milena Hájková, Pačlavice 211 a pan Josef
Přibylı́k, Pačlavice 187.

Volby
Váženı́ spoluobčané, po čtyřech letech nás na pod-
zim čekajı́ volby do zastupitelstva obce. Je na Vás,
abyste zhodnotili, co všechno se v obcı́ch za po-
slednı́ obdobı́ podařilo udělat a vybudovat. Práce
to nebyla jednoduchá. Na většinu akcı́ jsme se
snažili využı́t různých dotačnı́ch titulů, protože
rozpočet obce nenı́ tak velký, aby se všechny akce
ve všech obcı́ch daly realizovat hned.

Možná se Vám zdá, že vše dlouho trvá. Ale už
jen vytvořenı́ jakékoliv projektové dokumentace

je velmi zdlouhavé a závisı́ na vytı́ženosti pro-
jektantů. To nemluvı́m o tzv. ”vyběhánı́“ všech
potřebných povolenı́. Úřednı́ lhůty na vyjádřenı́
se zdajı́ být někdy nekonečné, a tak se čas
realizace neustále oddaluje. Budu rád, pokud
k volbám přistoupı́te aktivně a dáte v hojném
počtu svůj názor najevo nejen svou účastı́, ale
i uváženým hlasovánı́m.

Poděkovánı́
Na závěr bych chtěl ještě poděkovat všem zastu-
pitelům za jejich aktivnı́ přı́stup na chodu obce.
V neposlednı́ řadě patřı́ poděkovánı́ Vám všem,
kteřı́ se jakoukoliv měrou podı́lı́te na údržbě
obecnı́ch pozemků a tı́m přispı́váte k přı́jemnému
vzhledu našı́ obce.

Váženı́ spoluobčané, přeji Vám do dalšı́ch dnů
hlavně pevné zdravı́, které je to nejcennějšı́, co
každý z nás má.

Pavel Čech, starosta obce

Oznámenı́ Katastrálnı́ho úřadu v Kroměřı́ži

Katastrálnı́ úřad pro Zlı́nský kraj, Katastrálnı́ pracoviště Kro-
měřı́ž oznamuje, že v obdobı́ měsı́ců srpen až řı́jen 2022 bude
probı́hat zjišt’ovánı́ průběhu hranic v rámci obnovy operátu
novým mapovánı́m v katastrálnı́m územı́ Pornice (v intra-
vilánu obce, mimo prostory probı́hajı́cı́ch pozemkových úprav).

Vlastnı́ci dotčených nemovitostı́ budou předem zváni pı́semnou pozvánkou s určeným dnem, mı́stem
a hodinou konánı́. Protože přı́tomnost vlastnı́ků může zásadnı́m způsobem pozitivně ovlivnit výsledek
zjišt’ovánı́ hranic, vyzýváme tı́mto všechny vlastnı́ky, aby se osobně zúčastnili nebo vyslali svého zástupce
a tak předešli přı́padným problémům. V přı́padě potřeby bližšı́ch informacı́, a pokud se z jakéhokoli
důvodu nemůže vlastnı́k zúčastnit, prosı́me o zkontaktovánı́ na telefonnı́ch čı́slech uvedených v pozvánce,
kde si můžete domluvit přı́padný jiný termı́n zjišt’ovánı́.

Vladimı́r Spálovský, předseda zjišt’ovacı́ komise – Katastrálnı́ pracoviště Kroměřı́ž
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O mateřské škole
Když se zeptáme dospělých, jaké jsou jejich
vzpomı́nky na tzv. ”školku“, většinou odpověd’ znı́:

”Celkem žádné a pokud nějaké přece, tak spı́š
ty nemilé. Museli jsme spát po obědě, nutili mě
do jı́dla a tak podobně.“ V těch pozitivnı́ch od-
povědı́ch se někdy najde panı́ učitelka byla hodná,
měl jsem tam kamaráda, hry venku na zahrádce
atd. Zavzpomı́nejte chvilku milı́ čtenáři, jak jste
to měli vy? A jaké vzpomı́nky si asi odnesou
z mateřské školy dnešnı́ děti? To prozradı́ až čas,
ale rozhodně děláme všechno proto, aby to byly
vzpomı́nky co nejhezčı́.

Mateřská škola je mı́stem, kde děti trávı́ většinu
dne. Jsou to děti zpravidla ve věku od třı́ do sedmi
let. Dnes už nejsou výjimkou ani děti dvouleté.
V dnešnı́ uspěchané a v mnohém náročné době
většina rodičů za pracı́ dojı́ždı́, a tı́m pádem trávı́
mnohé děti čas v mateřské škole od 6:30 do 16:00
hodin, což je devět a půl hodiny. A to určitě nenı́
málo. I když najdou se i tacı́, kteřı́ by uvı́tali delšı́
provoznı́ dobu a s nadsázkou možná i provoz bez
přerušenı́.

Je tedy vı́c než důležité, aby školka byla
mı́stem pro děti přı́jemným, aby tu bylo všem
dobře, aby zde všichni našli zdravé a bezpečné
prostředı́. To je však možné vytvořit pouze za
předpokladu dobře fungujı́cı́ch pravidel, řádu, re-
spektu k druhým a vzájemné ohleduplnosti všech.
Upřı́mně, většina děti s tı́m potı́ž nemá. Ale opět,
najdou se i tacı́, a to i dospělı́, kteřı́ pravidla nere-
spektujı́.

Snad bude dobré ještě napsat, že hodná a milá
panı́ učitelka nenı́ vždy zárukou kvality. Některé

děti a věřte, je jich čı́m dál vı́c, potřebujı́ vlı́dnost
sloučenou s pevnou rukou pravidel a mantinelů.
Ne náhodou časem vzpomı́náme s láskou právě
na učitelky přı́sné, důsledné, nekompromisnı́,
s pevným řádem a spravedlivým chovánı́m. Za
výchovu a vzdělánı́ jsou zodpovědnı́ rodiče, škola
rodinnou výchovu pouze doplňuje. Ale jsou i tacı́,
co si myslı́, že je to právě naopak.

Strava pro děti a zaměstnance je dovážena z ku-
chyně Mateřské školy Morkovice dvakrát denně
Technickými službami z Morkovic. Je to strava
chutná, vyvážená, zdravá, pestrá, je jı́ dost i na
přidánı́. Bohužel i tady se dá napsat, že najdou se
i takové děti, které mnoho jı́del nejı́, ani neochut-
najı́, v jı́dle jsou vybı́ravı́, jı́dlo vracı́. Nutit do jı́dla
je nepřı́pustné a tak co s tı́m? Těžko řı́ct. Prav-
dou je, že děti rozhodně nestrádajı́, prostě majı́
možnost si vybı́rat, tak si vybı́rajı́.

Letošnı́ školnı́ rok je v mateřské škole za-
psaných 40 dětı́. K dětem z Pornic dojı́ždı́ děti
z Pačlavic, Lhoty, Prasklic, Koválovic-Osı́čan,
Morkovic-Slı́žan a Švábenic.

O jejich spokojenost se starajı́ panı́ učitelky
Ivona Křı́žová, Petra Tesařová, Jana Malá a panı́
ředitelka Světlana Tesařová. Ruku k dı́lu přidává
i panı́ asistentka Zuzana Navrátilová. Čisté,
voňavé a nezbytné zázemı́ všem vytvářı́ úklidem,
pranı́m a výdejem stravy panı́ Pavlı́na Saparová.
Panı́ Květoslava Sklářová odešla do důchodu.
Touto cestou chceme našı́ ”tetě Květě“ poděkovat
za roky poctivé a mnohdy velmi náročné práce.
Řı́ct jı́, že nám všem s nı́ bylo moc dobře, prožili
jsme společně krásné roky a chceme jı́ za nás i děti
popřát do dalšı́ch let pevné zdravı́, štěstı́ a po-
hodu. Cenı́me si i pomoci panı́ Mirky Hýskové,
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která v loňském roce pomohla, co mohla, v době,
kdy bylo nejvı́c potřeba.

Pravidelně nevšednı́ pohodové pátky, plné her
a cvičenı́ z oblasti logopedie provádı́ již několik let
panı́ Mgr. Lada Hronková. V neposlednı́ řadě eko-
nomickou a účetnı́ stránku školy má na starosti
panı́ Simona Kaňová a vedenı́ webových stránek
i neúnavnou IT podporu zajišt’uje Mgr. Radek Str-
nadel.

Školka má dvě věkově rozdělené třı́dy. Třı́du
Opiček, kde máme mladšı́ věkovou skupinu tzv.
drobotinu a třı́du Delfı́nků, kde jsou staršı́ děti
s převahou předškoláků tzv. ostřı́lených školáčků.
Takto rozdělené třı́dy majı́ své výhody i nevýhody,
ale vycházı́me z toho, že dvouleté a třı́leté děti
nejvı́c potřebujı́ péči, lásku, bezpečı́, trpělivost
a vzor. No a předškolnı́ děti se už intenzivně,
pravidelně a důsledně chystajı́ na vstup do dalšı́
etapy života, na novou roli školáka. Potřebujı́ pod-
porovat v samostatnosti, vytrvalosti, pečlivosti
a odpovědnosti. To vše za nezbytné podpory
rodičů. Bohužel i tady jsme zase u toho, že na-
jdou se i tacı́ rodiče, co dětem sloužı́, vše za ně
dělajı́ a tı́m je vedou k naprosté nesamostatnosti,
neschopnosti poradit si v různých situacı́ch, vzdát
všechno předem. Děti uplácı́, planě jim slibujı́, ve
všem ustupujı́ a hledajı́ vinu někde v okolı́.

V obou třı́dách vedeme děti k správnému vy-
jadřovánı́, umět se domluvit, vyjádřit, rozšı́řit si
slovnı́ zásobu. Ale upřı́mně, evidujeme stále většı́
počty dětı́ s vadami řeči, snı́ženou komunikačnı́
schopnostı́ a velmi chudou slovnı́ zásobou. V oje-
dinělých přı́padech děti nemluvı́ nebo jim nenı́
i při sebevětšı́ snaze vůbec rozumět. Když snaha
panı́ logopedky nenı́ podpořena každodennı́m pro-

cvičovánı́m doma, pokroky u dětı́ v nápravě řeči
jsou velmi pomalé, chvı́le nástupu do ZŠ se kva-
pem blı́žı́ a očekávané výsledky se nedostavujı́.
Ovšem najdou se i tacı́, co poctivě a pravidelně
procvičujı́. U těchto dětı́, zázraky se dějı́, řeč se
rychle rozvı́jı́, vyjadřovánı́ se lepšı́, radost poslou-
chat.

Jako již tradičně byly, jsou a budou pro
děti připraveny nadstandardnı́ činnosti, jako
napřı́klad divadla, koncerty, besedy, karnevaly,
sportovnı́ hry, projektové dny, zahradnı́ slavnosti,
výlety do ZOO, Dinoparku, muzea, blı́zkého okolı́
atd.

Opakovaně se zapojujeme do projektů jako jsou
Šablony pro MŠ – Operačnı́ program Výzkum,
vývoj, vzdělánı́, odkud již několik let zı́skáváme
nemalé finančnı́ prostředky pro zabezpečenı́
výuky zaměřené na rovný přı́stup ke kvalitnı́mu
předškolnı́mu vzdělávánı́, k sociálnı́ integraci dětı́
a žáků se speciálnı́mi vzdělávacı́mi potřebami,
zvýšenı́ kvality předškolnı́ho vzdělávánı́ včetně
usnadněnı́ přechodu dětı́ na ZŠ.

Spolupracujeme s Fondem Sidus, který se snažı́
za našı́ podpory vracet dětem úsměvy. Zakou-
penı́m každé hry přispı́váme konkrétnı́m ne-
mocným dětem.

V lednu loňského roku byla provedena v celé bu-
dově mateřské školy výměna osvětlenı́ a následně
pokládka nového lina i koberců v hernách dětı́.
Dále škola pořı́dila multifunkčnı́ tiskárnu, kom-
binovaný sporák, pračku, sušičku, skřı́ňky na
hračky, magnetické tabule, výukový materiál,
výtvarné pomůcky a nové hračky pro děti.
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V letošnı́m roce máme v plánu provést
opravu pı́skoviště, vymalovat kuchyň, šatnu
zaměstnanců, technickou mı́stnost a vstup na
zahradu školy. Třı́du staršı́ch dětı́ se chystáme
vybavit interaktivnı́ tabulı́ s projektorem, dále
chceme zakoupit nový notebook i nové inter-
aktivnı́ programy pro děti. Obnovı́me dětem
lůžkoviny a ručnı́ky. Nainstalujeme bezdotykové
dezinfekčnı́ zásobnı́ky. Bohužel, tak jako ostatnı́
i nás v dalšı́ch měsı́cı́ch enormně zatı́žı́ ceny za
energie.

Internetová stránka MŠ Pornice
www.mspornice.cz

Naše plány do budoucna? Ve spolupráci se
zřizovatelem plánujeme v blı́zké budoucnosti za-
jistit nezbytnou opravu střechy, parapetů a rekon-
strukci fasády. Pokračovat v parkových úpravách
před školou. Hledat řešenı́, jak zvýšit bezpečnost

dětı́ na prostranstvı́ před mateřskou školou. Zre-
konstruovat zahradnı́ domek s možnostı́ jeho
plného využitı́. Doplnit na školnı́ zahradě dalšı́
hernı́ prvky. Na závěr děkujeme všem podporova-
telům a spolupracovnı́kům mateřské školy. Všem,
kteřı́ nám fandı́ a přinášı́ konstruktivnı́ náměty
a podněty pro práci s dětmi. Všem, jenž se jakko-
liv snažı́, aby měly děti v mateřské škole možnost
prožı́t bezstarostné dětstvı́ plné hezkých zážitků
a her. Vážı́me si všech sponzorů mezi něž patřı́ již
několik let i obec Prasklice. Děkujeme zřizovateli
mateřské školy – Obci Pačlavice – za veškerou po-
moc i podporu, za snahu vyjı́t nám vstřı́c dle svých
možnostı́, za finančnı́ podporu provozu školy i pra-
videlnou údržbu školnı́ zahrady.

Hodnocenı́ – hodnotilo 52 uživatelů

Vztah k dětem/ochota personálu: 98 % (4,9 z 5)

Vnitřnı́ prostory a vybavenı́: 90 % (4,5 z 5)

Venkovnı́ prostory a vybavenı́: 94 % (4,7 z 5)

Časové možnosti/otevı́racı́ doba: 98 % (4,9 z 5)

Aktivity pro děti: 98 % (4,9 z 5)

Možnosti stravovánı́: 92 % (4,6 z 5)

Komunikace s rodiči: 97 % (4,9 z 5)

Cena/výkon: 95 % (4,7 z 5)

Slovo na závěr. Kéž by děti jednou mohly řı́ct: ”Ne-
bojı́m se žádné bouřky, protože mě učı́, jak řı́dit
svou lod’!“

Světlana Tesařová, ředitelka mateřské školy
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Činnost knihovny Pačlavice v roce 2021
Knihovnice: Jitka Horáková, e-mail: knihovnicejitka@centrum.cz
Výpůjčnı́ doba: každý pátek od 14 do 17 hodin

Činnost knihoven byla v loňském roce značně omezena vinou epidemie koronaviru. Knihovna v Pačla-
vicı́ch byla otevřena pro veřejnost až od 23. dubna, tedy celou třetinu roku 2021 byla uzavřena. I nynı́
je nutné při návštěvě knihovny dodržovat protiepidemická omezenı́, tzn. nošenı́ respirátorů, desinfekce
rukou. Vrácené knihy odkládáme do bedýnek a po týdnu je zařazujeme mezi knižnı́ fond.

V knihovně si můžete vybrat z 3 430 titulů knih, z toho 560 knih naučných. Dále máte k dispozici
aktuálnı́ i archivnı́ čı́sla časopisů Vlasta, Zahrádkář a Týdenı́k Kroměřı́žska. Knihovna neustále rozši-
řuje nabı́dku knih pro čtenáře. Kupujeme nové knihy z rozpočtu Obce Pačlavice, 2× ročně aktualizu-
jeme knižnı́ nabı́dku formou výměnného fondu z knihoven Morkovice a Kroměřı́ž. Do knihovny chodilo
v loňském roce 46 čtenářů z Pačlavic, z toho 9 dětı́. Celkem registrujeme 400 návštěv čtenářů za rok
2021, kteřı́ si vypůjčili 2 283 knih.

Na stránkách knihovny najdete aktuálnı́
přehledy všech titulů v knihovnách, možnost
půjčovánı́ e-knih zdarma pro čtenáře knihoven,
knižnı́ novinky ve fondech knihoven, přehled
zapůjčených titulů z Knihovny Kroměřı́žska
i z knihovny v Morkovicı́ch.

Internetové stránky knihovny
knihovnapaclavice.webk.cz

Mı́stnı́ knihovna v Pačlavicı́ch i ve Lhotě nabı́zı́
a poskytuje:

• volný výběr knih z vlastnı́ho fondu knihovny,
• půjčovánı́ docházejı́cı́ch periodik (Vlasta,

Zahrádkář a Týdenı́k),
• výběr knih z výměnného fondu Knihovny

Kroměřı́žska,
• výběr knih z fondu knihovny v Morkovicı́ch,
• rezervace knih,
• prodlouženı́ výpůjčky (osobně, e-mail),
• informačnı́ služby,
• veřejný internet.

Srdečně zveme všechny čtenáře do mı́stnı́
knihovny, aby si vybrali knı́žky podle svých
zájmů, nálad a tužeb.

Jitka Horáková

Občanská rubrika
Počet obyvatel k 31. 12. 2021 867
– dospělı́ 754

z toho 370 mužů a 384 žen
– děti 113

z toho 54 chlapců a 59 dı́vek

Pačlavice 460
Lhota 208
Pornice 199

Počet obyvatel v procentech
muži 42,68 %
ženy 44,29 %
děti 13,03 %

Rok 2021
Narodili se: 9 děti
Přihlásilo se: 27 občanů
Odhlásilo se: 15 občanů
Zemřelo: 21 občanů
Průměrný věk obyvatel: 45,04 let
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Seniorská obálka
Jedná se o tiskopis, který může napomoci v si-
tuacı́ch, kdy se osoba dostane do tı́sně, ohroženı́
zdravı́ nebo života. Do tiskopisu se vyplnı́
základnı́ údaje o nemocech, o lécı́ch, které jsou
užı́vány, alergiı́ch a doplnı́ kontakt na nejbližšı́
přı́buzné. Je velkým ulehčenı́m pro přivolanou
pomoc pro přı́pad, kdy osoba nenı́ schopna se
záchranáři sama komunikovat, napřı́klad když po
úrazu ve své domácnosti upadne do bezvědomı́.

Obálka je určená všem osobám, zejména se-
niorům a osobám se zdravotnı́m postiženı́m.
I.C.E. označenı́, které má obálka v záhlavı́, je me-
zinárodnı́ zkratkou a znamená ”použı́t v přı́padě
nouze“ (z anglických slov In Case of Emergency).

Seniorská obálka, tzv. I.C.E. karta, vznikla
jako výstup kulatého stolu Stárneme ve zdravı́,
v rámci projektu Ministerstva práce a sociálnı́ch
věcı́, ”Implementace politiky stárnutı́ na krajskou
úroveň“. Ve Zlı́nském kraji byla seniorská obálka
zavedena v roce 2019.

Po vyplněnı́ kartu umı́stěte na viditelném mı́stě
ve Vašem bytě nebo domě! Bud’ na dveřı́ch led-
nice, nebo vnitřnı́ straně vchodových dveřı́. Inte-
grované složky záchranného systému Zlı́nského
kraje (zdravotnická záchranná služba, hasiči
a policie) jsou o umı́stěnı́ karty informováni a bu-
dou ji hledat vždy na těchto mı́stech!

Nejdůležitějšı́ je však jejı́ pravidelná aktuali-
zace.

Odkaz na instruktážnı́ film o seniorské obálce pro
osoby se zrakovým a sluchovým postiženı́m nalez-
nete na adrese:

https://www.youtube.com/watch?v=0e8HrIWD7Jc.

Pokud by vám nestačila karta ze zpravodaje a ne-
dokázali byste si poradit se staženı́m a vytištěnı́m
dokumentu ze stránek Zlı́nského kraje, obrat’te se
na mı́stnı́ obecnı́ úřad v Pačlavicı́ch.

DATUM NAROZENÍ

JMÉNO, PŘÍJMENÍ

!!! V PŘÍPADĚ NALÉHAVÉ POMOCI !!!

JINÉ DŮLEŽITÉ  

ZDR. POJIŠŤOVNA

DATUM VYPLNĚNÍ

I.C.E. KARTA

ÚDAJE O BLÍZKÉ OSOBĚ MOBIL(např. Jan Novák, syn)        

(alergie, diabetes, epilepsie, 
poruchy chování a paměti...)

OČKOVÁNÍ
Datum Vakcína Přeočkování

155 ZÁCHRANNÁ SLUŽBA
158 POLICIE ČR
150 HASIČI
156 MĚSTSKÁ POLICIE
112 INTEGR. ZÁCHRANNÝ SYSTÉM

Souhlasím s využitím těchto 
údajů pro potřeby IZS  
v případě mého ošetření. PODPIS

(chřipka, covid, tetanus atd.)

KONTAKT 
PŘÍPADNĚ 
RAZÍTKO
PRAKTICKÉHO 
LÉKAŘE 

PŘÍPADNĚ 
RAZÍTKO

(titul)

OMEZENÍ 
(zakřížkujte)
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Semafor: Důležitost kolonek k vyplnění
se řídí barvami.
Údaje: Záleží však jen na Vás,  
jaké kolonky v tiskopisu vyplníte!
Umístění: Viditelné místo v bytě.
Zvenku na dveře lednice magnetkou či 
na vchodové dveře ze strany bytu. Jsou 
to první dveře, jimiž složky záchranného 
systému prochází.
Aktuálnost: Prosíme, udržujte 
údaje aktuální! Vyměňte obálku 
vždy při změnách léků, kontaktů, 
po hospitalizaci.
Datum narození: Je na Vás, zda vyplníte
zdravotní pojišťovnu nebo rodné číslo, 
tyto údaje je zdravotnická záchranná 
služba schopna zjistit z Vašich dokladů.
Alergie: Velmi významná kolonka, 
zvláště alergie na léky, pyl atd.
Nemoci: Pro záchranáře je důležité vědět, 
jaké máte současné nemoci a zda jste 
nemoc prodělali před rokem nebo před 
20 lety.
Léky: Uvádějte název opsaný z krabičky, 
včetně množství (například 80 mg),  
dále dávku (například 1 tableta)  
a pak dávkování (například 1-0-1).
Kontakty: Osoby blízké = rodinní 
příslušníci, sousedé či přátelé,  
je to zcela na Vás.  
Telefon pomůže v případě zajištění péče 
o pečujícího nebo o domácího mazlíčka.

I.C.E. KARTA

údaje  
důležité 

k vyplnění

doporučené 
údaje

údaje méně 
závažné

ČERVENĚ

ŽLUTĚ

ZELENĚ

•	 Kontakt	na	praktického	lékaře	napomůže	 
při zjištění dalších informací.

•	 S vyplněním	karty	Vám	mohou	pomoci	 
Vaši blízcí nebo praktický lékař.

•	 V případě,	že	jste	byli	v poslední	době	hospitalizováni,	
vložte do obálky i poslední propouštěcí zprávu.

•	 Je	zde	uvedeno	mnoho	zdravotních	údajů,	které	
pomohou záchranářům rozhodnout o tíži Vašeho 
aktuálního stavu a optimální terapii na místě  
nebo nutnosti transportu do zdravotnického zařízení.

•	 Svým	podpisem	stvrzujete,	že	údaje	jsou	pravdivé	 
a že je mohou záchranné složky využít v případě 
situace tísně, ohrožení zdraví nebo života.

•	 Neotvírejte	však	své	dveře	bez	zábran	každému!
•	 Využívejte	„bezpečnostní	řetízek“	a „kukátko“	

na dveřích.
•	 Osvědčuje	se	mít	v domě	také	„hlásiče	kouře“.

Kolektiv autorů

K využití: občan/ka, bydlící v domácím prostředí sám/a; 
senior, včetně toho, který využívá terénní sociální služby; 
osoba se zdravotním postižením a kdokoliv další,  
kdo považuje tuto podporu pro sebe za podstatnou.  
Život je dar, a kéž jej můžeme smysluplně prožít  
a je-li to možné, ve zdraví.

I.C.E. KARTA

za oblast sociálních věcí 
Dipl.-Pol. Jana Maláčová, MSc. 
ministryně práce a sociálních věcí

za oblast zdravotnictví
Mgr. et Mgr. Adam Vojtěch, 
MHA ministr zdravotnictví

P R AV I D L A  P R O  V Y P L N Ě N Í
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Projekt Implementace 
politiky stárnutí na krajskou úroveň
CZ.03.2.2.63/0.0./0.0./ /15_017/0006207 MPSV

Udělena celorepubliková záštita:

Formulář ICE karta je ke stažení 
 www.mpsv.cz   www.mzcr.cz  
a na webových stránkách krajů

ICE kartu 
můžete označit 

piktogramy
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JINÉ DŮLEŽITÉ DATUM NAROZENÍ

ZDRAVOTNÍ POJIŠŤOVNA

DATUM VYPLNĚNÍ

KONTAKT,  
RAZÍTKO   
PRAKT. 
LÉKAŘE

Souhlasím s vyu-
žitím těchto údajů 
pro potřeby IZS  
v případě mého 
ošetření. PODPIS

JMÉNO, PŘÍJMENÍ
(titul)

VYPLŇTE TISKACÍM PÍSMEM

(alergie, diabetes, epilepsie, poruchy chování a paměti...)

OČKOVÁNÍ
Datum Vakcína Přeočkování

(chřipka, covid, tetanus atd.)

LÉKY
(např. Prestance)

DÁVKA 
(např. 5 mg)

DÁVKOVÁNÍ
(např. 1-0-0)

CHRONICKÉ NEMOCI
(např. hypertenze, ICHS, astma... )

OD KDY
(např. od 2013)
(např. od 2013)

 

KONTAKT A ÚDAJE O BLÍZKÉ OSOBĚ MOBIL (např. Jan Novák | syn)
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V SITUACI TÍSNĚ A OHROŽENÍ 
ZDRAVÍ NEBO ŽIVOTA
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TÍSŇOVÁ VOLÁNÍ 
pro území České republiky

DALŠÍ POZNÁMKY:
Informace o službách v obci / ORP

OMEZENÍ 
(zakřížkujte)
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Rok 2021 v SDH Lhota
Rok 2021 pro nás začal velmi smutně, protože už
na konci ledna nás po krátké těžké nemoci ve
věku nedožitých 50 let navždy opustil bratr Mar-
tin Kapounek, přáteli vždycky přezdı́vaný Kapr.
Byl neúnavným účastnı́kem všech akcı́ v rámci
obce, všech brigád, nebál se přiložit ruku k dı́lu
tam, kde bylo momentálně potřeba. Bude nám
dlouho chybět. Vzpomı́náme. Jinak jako by rok
přı́mo navazoval na ten předchozı́ nejen časově,
ale i způsobem. Stejně tak a možná ještě i vı́c
jej poznamenala protiepidemická opatřenı́, vinou
kterých se možnost jakýchkoliv veřejných akcı́
smrskla na absolutnı́ minimum.

Jaro uzavřel lockdown, a tak prvnı́ akcı́ po
částečném rozvolněnı́ byl až v dubnu sběr ko-
vového odpadu v rámci obce. Možná právě kvůli
absenci předchozı́ch událostı́ se dostavila solidnı́
účast členské základny i běžných sousedů. Lhotu
se podařilo od odpadnı́ch kovů vyčistit, oby-
vatelům tak pomoci s jejich likvidacı́ a v ne-
poslednı́ řadě tak přispět do pokladny sboru.

Stále však proticovidová opatřenı́ neumožňovala
tradičnı́ stavěnı́ máje s posezenı́m, soutěžemi pro
děti, opékánı́m špekáčků a pálenı́m čarodějnic.
Jen kolik situace dovolovala, že malá skupinka
asi čtyř lidı́ postavila máj bez publika a dopro-
vodných akcı́ okolo. To se později ukázalo jako
dı́kůhodný prozı́ravý tah, protože po dalšı́ vlně
předletnı́ho uvolněnı́ tak byl alespoň důvod svolat
kácenı́ máje se sousedským posezenı́m a k velké
radosti dětı́, které vypomohly s ”demontážı́“, čili
očesánı́m máje od ozdob.

Došlo i k personálnı́m změnám. V srpnu re-
zignovala na funkci starostky SDH sestra Mi-
roslava Navrátilová, která zároveň i vystou-
pila z organizace. Děkujeme za veškerou činnost
a hlavně udrženı́ lhotské jednotky v chodu
v překlenovacı́m obdobı́, které se naplno proje-
vilo po odchodu několika dlouholetých členů před
několika lety. Na jejı́ mı́sto byl do funkce starosty
sboru zvolen Vojtěch Sačko, jemuž držı́me palce
a budeme se všichni snažit jej podpořit, aby na
postu obstál.

A to je vlastně za celý rok v podstatě všechno.
Koncem letnı́ch prázdnin začalo ”přituhovat“, po-
stupně se s výskytem nových mutacı́ viru znovu
zpřı́sňovala opatřenı́ a dalšı́ plánované podniky
byly postupně odvolávány. I když by se některé
organizačně konat mohly, přece jen tam hro-
zilo zdravotnı́ riziko. Nynı́ nám zbývá jen dou-
fat, že současný rok 2022 bude už konečně lepšı́.
Děkujeme všem členům i obyvatelům Lhoty za
přı́zeň a podporu v této nelehké době.

za SDH Michal Eger, kronikář
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SDH Pačlavice v roce 2021
Snad poprvé od založenı́ SDH Pačlavice se
začátkem roku nekonala Valná hromada, na
které bychom mohli zhodnotit činnost spolku za
předchozı́ rok. Rok 2021 byl těžký, protože jsme
se v jeho průběhu opakovaně potýkali s epidemiı́
Covid-19. Proto jsme byli rádi, že se postupně
rušila protiepidemická opatřenı́ a sbor mohl začı́t
být aktivnı́.

Dne 27. 3. 2021 se pár nadšených členů zúčastnilo
akce ”Uklid’me Česko“. Obcházeli obec a okolı́
a sbı́rali odpad do pytlů, který byl posléze odve-
zen. Dalšı́ uskutečněnou brigádou byl 17. 4. 2021
sběr železa, jenž proběhl dohromady se členy So-
kola Pačlavice. Nasbı́ralo se 7 tun železa a elek-
troodpad. Za vykonanou práci jim bylo odměnou
malé občerstvenı́ v podobě gulášku a pivečka.

V rámci programu rozvoje venkova zı́skal SDH
Pačlavice dotaci na pořı́zenı́ skákacı́ho hradu.
Tento projekt byl podpořen mı́stnı́ akčnı́ skupi-
nou Hřı́běcı́ hory, z.s. Cena za pořı́zenı́ činila 180
tisı́c Kč. Stát poskytl dotaci 143 999 Kč a zbylou
částku 36 001 Kč platilo SDH Pačlavice. Skákacı́
hrad bude plně využit na všechny venkovnı́ akce,
kde se děti budou moci vydovádět.

I tento rok jsme nechtěli ochudit naše občany
o ”Májku“, která symbolizuje definitivnı́ vládu
jara a ohlašuje měsı́c lásky. Bohužel, byla
z důvodu protiepidemických opatřenı́ postavena
a skácena bez účasti občanů.

Dne 9. 6. 2021 se Hana Kaňová zúčastnila pře-
dávánı́ oceněnı́ dobrovolným a profesionálnı́m
hasičům Zlı́nského kraje v budově krajského
úřadu Zlı́n. Převzala pamětnı́ medaili z rukou
hejtmana Zlı́nského kraje Ing. Romana Holiše
za reprezentaci kraje na Mistrovstvı́ ČR dorostu
v požárnı́m sportu.

Neuskutečněné společenské akce jsme mohli
našim občanům alespoň částečně vynahradit
3. 7. 2021 čtvrtým ročnı́kem vařenı́ kotlı́kového
guláše. Po uvolněnı́ opatřenı́, se po ročnı́ pauze
mohl konat ”Gulášfest“.

Byl zahájen zapálenı́m ohňů ve 12 hodin před
zámkem v Pačlavicı́ch. Účastnilo se rekordnı́ch 15
týmů z Pačlavic i okolnı́ch vesnic. Bylo zajištěno
bohaté občerstvenı́ a hodnotné ceny pro nejlepšı́
týmy.
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Pro děti bylo připraveno zábavné odpoledne plné
her. Poprvé vyzkoušely skákacı́ hrad a každé
dı́tě dostalo odměnu ve formě nanuku, li-
monády a párku v rohlı́ku. Krásným zpestřenı́m
celého odpoledne bylo živé vystoupenı́ kapely
VéDéčko tvořenou bratry Tesařovými z Morkovic.
S potěšenı́m můžeme konstatovat, že tato akce
se vydařila ke spokojenosti všech účastnı́ků. To
naopak nelze řı́ci o hasičském výletě, který se
konal 10. 7. 2021. V regionu výlet pořádal pouze
náš sbor a SDH Uhřice. Dlouho se nevědělo, zda
bude možné výlet realizovat. Ale přesto jsme toto
výletnı́ odpoledne uskutečnili. Přijelo jen několik
členů z okolnı́ch sborů a nejvı́ce byl zastoupen
právě sbor SDH Uhřice. I občanů našı́ obce přišlo
poskromnu. Důvodem snad bylo to, že termı́n
výletu vyšel na začátek prázdnin a prodloužený
vı́kend. Každý, kdo se někdy podı́lel na pořádánı́
nějakých akcı́, vı́, co vše přı́prava obnášı́. Proto
nás o to vı́c mrzı́, že o výletnı́ odpoledne je čı́m dál
menšı́ zájem. Ale přesto jsme všem, kdo jste nás
přišli podpořit, vděčni.

Dne 20. 9. 2021 zásahová jednotka SDH Pačlavice
spolu se členy SDH Pornice uctili památku tra-
gicky zesnulých dobrovolných hasičů z Koryčan.
Čest jejich památce.

Tradičnı́ lampionový průvod našı́ obcı́ se ko-
nal 28. 10. 2021. Děti si donesly lampiony anebo
světýlka. Pro 60 dětı́ byla nachystána malá slad-
kost a dva světelné ohňostroje. Už začátkem lis-
topadu si mladı́ hasiči pod taktovkou Jany Hr-
dové (Zdražilové) připravovali hudebnı́ a recitačnı́
pásmo pro rozsvěcenı́ vánočnı́ho stromu. Aby
se naladili na vánočnı́ atmosféru, pekli s ma-

minkami na hasičárně pernı́čky. Ty potom děti
rozdávaly jako odměnu všem návštěvnı́kům, kteřı́
přišli 27. 11. 2021 si spolu s dětmi zazpı́vat koledy.
Na zahřátı́ byl připraven svařák, punč a čaj.

Za mladé hasiče nás Marie Horáková pod ve-
denı́m Petra Jaroše reprezentovala na závodech
TFA železný hasič v Nové Dědině, na 10. ročnı́ku
akce Železný hasič Prasklice a v Pornicı́ch.
Byla také vybrána na Rescue Camp 2021 –
Záchranářský kurz dorostenců. Petr Horák se
v letnı́ch měsı́cı́ch také účastnil soutěžı́ TFA.
Dosáhl pěkných výsledků. Lutopecny – 2. mı́sto,
Nová Dědina – 4. mı́sto, Prasklice – 4. mı́sto, Kos-
telany – 7. mı́sto, Pornice – 8. mı́sto a Halen-
kov – 10. mı́sto. Gratulujeme. Ještě pár slov od
Marie Horákové k Záchranářskému kurzu: ”Ve
dnech 15. – 20. srpna jsem se společně s dalšı́mi
39 dorostenkami a dorostenci Zlı́nského kraje
zúčastnila přı́pravného kurzu na zařazenı́ do jed-
notek sborů dobrovolných hasičů obcı́. Témata
Rescue Campu byla fyzická a pořadová přı́prava,
organizace požárnı́ ochrany, složky IZS, kate-
gorie jednotek PO, zdravověda, výcvik na vodě
a záchrana tonoucı́ho, práce ve výškách a nad
volnou hloubkou, požárnı́ taktika a dopravnı́ ne-
hody. Byli jsme vždy nejdřı́ve připraveni teore-
ticky, ale pak hlavně prakticky. Právě praktická
část byla pro nás zcela jistě cennou a nezapome-
nutelnou zkušenostı́. Přednášku jsme měli i od
lektorů z Univerzity Tomáše Bati ve Zlı́ně, Fa-
kulty logistiky a krizového řı́zenı́ a od přı́slušnı́ků
Hasičského záchranného sboru Zlı́nského kraje.
Na konci kurzu nás čekal test na ověřenı́ zna-
lostı́ a kdo prošel, dostal diplom za absolvovánı́
celého kurzu. Kurz se mi moc lı́bil a jsem ráda za
tu možnost tam jet a dozvědět se spoustu nových
věcı́.“ I přes přı́sná opatřenı́ je vidět, že kdo chce,
činnost si vždy najde.

Závěrem děkujeme členům i nečlenům, kteřı́ se
zapojujı́ do všech činnostı́ sboru. Poděkovánı́ patřı́
obecnı́mu úřadu za podporu a také všem spon-
zorům a občanům našich obcı́, protože bez vašı́
podpory by to nešlo. Děkujeme. A co si do nového
roku 2022 přát? Hlavně zdravı́ a pohodu.

Eva Vdolečková, kronikář
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Jaký byl rok 2021 v SDH Pornice
V zimnı́m obdobı́ se prováděla údržba materiálu,
nářadı́ a prostor areálu Zadrev a hasičské zbroj-
nice. Dne 17. dubna jsme pořádali tradičnı́ jarnı́
sběr železného šrotu v obci. Zároveň proběhly
drobné opravy na cvičišti. Dne 1. května jsme
postavili májku, ale v souladu s proticovidovými
opatřenı́mi bez účasti veřejnosti a v omezeném
počtu členů. V mı́stnı́ kapli proběhla mše svatého
Floriánka za hasiče a občany Pornic. V hojném
počtu se zúčastnili i hasiči z okolnı́ch sborů.
Po celý rok udržovali Petr a Kristýna Valou-
chovi areál a prostory budovy, aby bylo vše
v naprostém pořádku pro zapůjčenı́ a využitı́
k rodinným sešlostem. Střı́dali jsme se v sečenı́
trávy, úklidu po uspořádaných akcı́ch a v dalšı́ch
pracı́ch. Přı́pravy na novou sezonu v požárnı́m
sportu probı́haly nejen v areálu zbrojnice, ale i in-
dividuálně v rámci možnostı́ jednotlivých členů.
V roce 2021 proběhly dvě výborové schůze sboru,
dvě schůze okrsku a jedna schůze okresnı́ho
sdruženı́ hasičů Kroměřı́ž.

Dne 24. června zasáhlo jih Moravy silné tornádo.
Hned druhý den jsme se společně se staros-
tou Pačlavic Pavlem Čechem snažili zjistit, jak
můžeme v postižené oblasti pomoci. Po telefo-
nické domluvě s mı́stnı́m krizovým štábem jsme
zajistili potřebné vybavenı́ a 27. června vyjeli
do obce Lužice ve složenı́ P. Valouch, M. Dopita
a P. Jaroš. Na mı́stě jsme byli zařazeni k úklidu
sutě, dřevin a různého materiálu od dřeva po
železo. Dalšı́ vı́kend 3. července jsme se tentokrát
ve složenı́ M. Dopita, L. Dopita a P. Jaroš vydali

do obce Mikulčice pomáhat při úklidu rodinných
domů, zahrad a jejich okolı́. Byli jsme otřeseni
tı́m, co jsme viděli, ale zároveň rádi, že jsme
mohli alespoň malou měrou pomoci postiženým
lidem. Touto cestou bych chtěl poděkovat všem,
jenž ve svém volnu vyjeli pomoct lidem v nouzi.
Poděkovánı́ patřı́ i starostovi obce Pavlu Čechovi,
který nám zapůjčil elektrocentrálu a nářadı́ na
úklidové práce.

Dne 28. řı́jna jsme u pomnı́ku padlých pornických
občanů v I. a II. světové válce položili věnec
k uctěnı́ jejich památky. V roce 2021 oslavili naši
členové kulaté narozeniny. Pan František Šabata
70 let a pan Antonı́n Valouch 80 let. Tı́mto jim za
celý sbor hasičů z Pornic blahopřejeme.

Vinou proticovidových opatřenı́ byly omezeny kul-
turnı́ akce sboru jako jsou ostatky, hasičské výlety
a různá výročı́. Jakmile to ale bude možné, bu-
deme se snažit obnovit naši činnost v plném roz-
sahu a navázat tak na tradice dřı́vějšı́ch let.

Na závěr bych chtěl poděkovat všem členům SDH
Pornice za jejich činnost v roce 2021, občanům
Pornic za podporu a přı́zeň, starostovi a zastu-
pitelstvu obce Pačlavice a všem, kteřı́ nás nema-
lou měrou motivujı́ k činnosti v hasičském sboru.
V novém roce 2022 přeje všem lidem zdravı́, štěstı́
a klid na duši.

Petr Jaroš, velitel SDH Pornice
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Požárnı́ sport SDH Pornice 2021
Požárnı́ sport byl v roce 2021 hodně omezen, ale
i tak jsme nezaháleli. Jediný závod v požárnı́m
útoku proběhl v Morkovicı́ch na nočnı́ soutěži.
Stařı́ páni Pornic se umı́stili na krásném 2. mı́stě.

Dalšı́ disciplı́nou je tradičnı́ TFA – ”nejtvrdšı́
hasič přežije“. Ve složenı́ Milan Kochanı́ček, Gab-
riela Vojáčková a Petr Jaroš jsme objeli soutěže
ve Zlı́nské lize železných hasičů. Osmé a zároveň
závěrečné kolo se pořádalo u nás v areálu

hasičárny a cvičiště. Dne 16. řı́jna za účasti
šedesáti závodnı́ků z celé Moravy a ze Sloven-
ska proběhla soutěž za velmi krásného počası́.
Ve dvou drahách a na specifické trati probı́haly
těžké, ale férové boje o závěrečné umı́stěnı́. Dı́ky
vysoké účasti diváků, bohatému občerstvenı́, per-
fektnı́ pořadatelské službě a výborným výkonům
závodnı́ků proběhly závody velmi úspěšně. Por-
nice reprezentovali P. Jaroš, M. Kochanı́ček,
G. Vojáčková a A. Jarošová. Byli jsme rádi za
účast závodnı́ků okolnı́ch sborů, kteřı́ nás přijeli
podpořit. Samozřejmě, že bez podpory sponzorů
nejde takový závod pořádat. Tı́mto jim všem
moc děkujeme. Velký dı́k patřı́ předevšı́m Obci
Pačlavice a jejı́mu starostovi Pavlu Čechovi. Za
bezvadnou přı́pravu a klidný průběh samotného
závodu děkuji také pořadatelům, které vedl Mi-
lan Kochanı́ček. Kladný ohlas byl i ze strany
závodnı́ků, jejich trenérů a přı́znivců. Snad nám
v roce 2022 situace dovolı́ opět pozvat závodnı́ky
TFA do Pornic.

Výsledky TFA Pornice 2021
Muži do 35 let: Milan Kochanı́ček – 3. mı́sto
Muži nad 35 let: Petr Jaroš – 12. mı́sto
Ženy: Adéla Jarošová – 7. mı́sto
Ženy: Gabriela Vojáčková – 8. mı́sto
Ženy: SDH Pačlavice Maruška Horáková

– 12. mı́sto
Muži: SDH Pačlavice Petr Horák – 8. mı́sto

Celkové výsledky Zlı́nské ligy
železných hasičů TFA 2021
Muži do 35 let: Milan Kochanı́ček – 2. mı́sto
Muži nad 35 let: Petr Jaroš – 7. mı́sto
Ženy: Gabriela Vojáčková – 7. mı́sto

Musı́m také zmı́nit člena SDH Pornice Milana
Kochanı́čka, který se dne 28. srpna účastnil Mi-
strovstvı́ České republiky v disciplı́nách TFA ve
Svitavách. Obsadil zde krásné 14. mı́sto v ka-
tegorii do 35 let. V konkurenci 43 závodnı́ků
je to úctyhodný výkon. Děkujeme Milanovi
za výbornou reprezentaci SDH Pornice, okresu
Kroměřı́ž a také Zlı́nského kraje.

Petr Jaroš
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Činnost kulturnı́ komise v roce 2021
Prvnı́ polovina roku 2021 se opět nesla ve zna-
menı́ opatřenı́ a zákazů. Tato omezenı́ výrazně
ovlivnila i kulturnı́ děnı́ v našı́ obci.

Děti Viktorie Šedivá, Patrik Navrátil, Jiřina
Obručová a Vendula Oulehlová narozené v roce
2020 se svého slavnostnı́ho přivı́tánı́ do života
dočkaly až 13. června 2021. Dalšı́ termı́n slav-
nostnı́ho vı́tánı́ občánků byl 17. řı́jna. V tento
den jsme mezi nejmladšı́ občánky našı́ obce
přivı́tali Vanesu Hejčovou, Martina Marka, Ra-
dovana Sačka, Karolı́nu Hrnčiřı́kovou, Marka
Judase, Elišku Přibylı́kovou, Hynka Rozsypala,
Vladimı́ra Bohuslava, Jakuba Ladika a Jana
Janečka. O kulturnı́ program se na obou slav-
nostech postarala děvčata Adéla Čechová, Ka-

rolı́na a Zuzana Valouchovi, Adina Sklářová
a Markéta Růžičková. Po uvı́tacı́m proslovu
pana starosty předaly členky kulturnı́ komise
dětem plyšového mazlı́čka a rodičům pamětnı́ list,
kytičku a dárkový poukaz určený na nákup hygi-
enických potřeb pro děti.

Připomı́náme rodičům,
kteřı́ chtějı́ své děti
takto slavnostně při-
vı́tat, že musı́ po-
depsat pı́semný sou-
hlas dle zákona
č. 101/2000 Sb., o och-
raně osobnı́ch údajů,
ve zněnı́ pozdějšı́ch
předpisů. Formulář si
mohou vyzvednout na
obecnı́m úřadě.

Dne 25. června proběhlo v Mateřské škole Por-
nice slavnostnı́ loučenı́ s předškoláky. Starosta
obce popřál budoucı́m školákům mnoho štěstı́
a jako dárek předal dětem dárkový balı́ček
s potřebnými školnı́mi pomůckami. Tyto balı́čky
zajistily členky kulturnı́ komise.

Poslednı́ akcı́, kterou se nám v roce 2021 podařilo
zorganizovat, bylo Dýňobranı́. Ve středu 27. řı́jna

22



Zpravodaj 2022Zpravodaj 2022Zpravodaj 2022

jsme se sešli v Kulturnı́m domě v Pačlavicı́ch,
kde si nejen dospělı́, ale i děti mohli vydlabat
a vyřezat svou dýni. Výsledkem byly opravdu ori-
ginálnı́ nápady a krásné halloweenské výtvory.

V rámci možnostı́ a vládnı́ch nařı́zenı́ navštěvuje
starosta obce spolu s členkami kulturnı́ komise
po domluvě ”oslavence“ při kulatých 80., 85. a 90.
narozeninách a od devadesáti let pak každý rok.

Při této přı́ležitosti jim osobně předávajı́ spolu
s přánı́m dárkový balı́ček.

Závěrem bych chtěla poděkovat za podporu, po-
moc a spolupráci všem členům kulturnı́ komise,
ale také všem, kteřı́ se našich akcı́ účastnı́. Váš
zájem je pro nás všechny tou nejlepšı́ odměnou.

za kulturnı́ komisi Jana Čechová

Sociálnı́ služby Pačlavice
v roce 2021 a plány pro rok 2022
Asi se shodneme na tom, že rok 2021 byl pro
všechny náročný v mnoha směrech. Současná
pandemická situace ovlivnila provoz našich
služeb, zasáhla do životů klientů a pracovnı́ků.
Ale i přes ztı́žené pracovnı́ podmı́nky se nám
podařilo zachovat kvalitnı́ péči o uživatele služeb.
A za to patřı́ velký dı́k předevšı́m našim
zaměstnancům.

Navzdory všem úskalı́m spojených s pandemiı́
proběhla řada pozitivnı́ch změn. Napřı́klad na
jaře byla ukončena rekonstrukce přı́zemı́ zámku,
dı́ky které máme pro klienty k dispozici jed-
nolůžkové a dvoulůžkové pokoje s koupelnou a to-
aletou. Tyto prostory nabı́zı́ vı́ce soukromı́ a po-
hodlı́ pro život v domově pro seniory.

Dále pracujeme na kultivaci venkovnı́ho
prostředı́. Od roku 2022 rozšiřujeme kapacitu do-
mova se zvláštnı́m režimem z původnı́ch 30 lůžek
na 47 lůžek.

V plánu máme také prodloužit platnost cer-
tifikátu Bazálnı́ stimulace. Certifikovaný kon-
cept Bazálnı́ stimulace použı́váme v našich
službách od roku 2018. Bazálnı́ stimulace se
uplatňuje předevšı́m v péči o seniory, kteřı́
trpı́ demencı́. Tento koncept umožňuje poro-
zumět stylu komunikace člověka s demencı́
a navázat s nı́m adekvátnı́ osobnı́ kontakt.
Lépe se pak přizpůsobı́me životnı́ situaci seni-
ora, pochopı́me jeho individuálnı́ potřeby a po-
skytneme mu vhodné podněty. Zaměřujeme se

při tom na podporu vnı́mánı́, komunikaci a mo-
bilizaci zachovaných schopnostı́ člověka. Dále
plánujeme vytvořit fungujı́cı́ systém nutričnı́ péče
s kvalitativně a kvantitativně vyváženou stravou
odpovı́dajı́cı́ individuálnı́m nutričnı́m potřebám
našich uživatelů. Navážeme spolupráci s nutričnı́
terapeutkou, proškolı́me většinu zaměstnanců
v problematice nutričnı́ péče a následně budeme
usilovat o zı́skánı́ certifikace v této oblasti.

V rámci zvyšovánı́ úrovně poskytovaných služeb,
plánujeme v našı́ organizaci uplatňovat také
paliativnı́ péči, která se zaměřuje na to, aby
člověk mohl život prožı́t kvalitně a důstojně až
do poslednı́ho okamžiku. Paliativnı́ péče chápe
umı́ránı́ jako přirozenou součást života. Musı́me
tedy umět reagovat na potřeby umı́rajı́cı́ho
člověka a umět spolupracovat s jeho rodinou
tak, aby výsledkem mohla být úleva pro klienta
a zvládnutı́ náročné situace pro přı́buzné. Do
nabı́dkových činnostı́ pro uživatele našich služeb
zařadı́me také kraniosakrálnı́ terapii, která mimo
jiné pomáhá zmı́rňovat bolest, zklidňovat napětı́
a přispı́vá ke zvyšovánı́ kvality života.

Věřı́me, že se nám naše přánı́ a cı́le pro rok 2022
podařı́ zdárně naplnit. Přejeme sobě i Vám všem,
at’ nový rok přinese ozdravenı́ ve všech sférách
našeho života, radostné dny a naději v lepšı́
zı́třky!

za Sociálnı́ služby Pačlavice Mgr. Eliška Popelová
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Myslivecký spolek Pačlavice v roce 2021
Spolek zde působı́ od svého založenı́ v roce 1978
již 43 roků s názvem Myslivecký spolek Pačlavice.
K činnosti užı́vá pozemky pronajaté od Ho-
nebnı́ho společenstva Pačlavice, Pornice a Lhota
od roku 1993 o rozloze 1448 ha, z toho 345 ha
je lesnı́ porost. Členská základna čı́tá 26 členů,
z toho je 23 mužů a 3 ženy bydlištěm v obcı́ch
Pačlavice, Pornice, Lhota a Morkovice. Činnost
členské základny řı́dı́ sedmičlenný výbor.

Naše celoročnı́ pracovnı́ činnost má každý rok
stále stejnou osnovu. V zimnı́m obdobı́ začı́náme
s přikrmovánı́m jadrným krmivem předevšı́m
zvěř srnčı́, jelenı́ a dančı́. Začátkem února vždy
pořádáme tradičnı́ ples v Pačlavicı́ch. Bohužel
z důvodů pandemie Covid-19 došlo v roce 2021 ale
i 2022 ke zrušenı́ pořádánı́ mysliveckého plesu.

Jarnı́ měsı́ce a začátek léta jsou pro nás pracovnı́.
Čistı́me, desinfikujeme a opravujeme krmelce,
zásypy i zařı́zenı́ určená pro lov zvěře, které
byly poškozeny zimou. Pro zlepšenı́ zazvěřenı́ ho-
nitby drobnou zvěřı́ jsme jako každý rok kou-
pili a vypustili 45 bažantı́ch slepic. Největšı́ úsilı́
věnujeme předevšı́m dobudovánı́ našeho skladu
krmiva ve Lhotě.

Vzhledem k zvýšenému odlovu černé zvěře budu-
jeme za vydatného úsilı́ všech členů spolku jako
součást skladu i chladı́cı́ zařı́zenı́ pro uskladněnı́
ulovené zvěře předevšı́m v letnı́m obdobı́ a to
z důvodů povoleného lovu divočáků při sklizni
řepky a kukuřice. Každý člen má povinnost od-
pracovat ročně minimálně 40 brigádnických ho-
din. V uplynulém roce jsme na budovánı́ skladu

odpracovali 3 společné brigády. Cı́lem těchto
brigád byla renovace vnitřnı́ch stěn bývalého
vepřı́na, jejich omı́tnutı́ a zabetonovánı́ nové
podlahy. Celkem jsme na všech vyjmenovaných
činnostech odpracovali 1578 hodin, tj. průměr na
člena 60 hod.

Od začátku řı́jna začı́ná lovecká sezona. Chov
bažantů a zajı́ců nám decimuje předevšı́m
černá zvěř a škodná, hlavně lišky. Tato zvěř
v jarnı́ch měsı́cı́ch sesbı́rá většinu mlád’at drobné
zvěře a srnčı́ nevyjı́maje. Drobnou zvěř, zajı́ce
a bažanty, lovı́me jen do tomboly na ples.

Srnčı́ zvěř se lovı́ jen na samostatných lovech.
Jejı́ stavy neustále klesajı́. K úbytku vinou
divočáků se přidala i nemoc tzv. fibropapiloma-
toza (nádorové onemocněnı́), jı́ž zasažené kusy se
musı́ odstřelit. Nemalý podı́l na snı́žených sta-
vech má i silničnı́ provoz, kdy na zavolánı́ Policie
ČR jezdı́me odklı́zet sražené kusy od silnic. Jelenı́
zvěř se v našem lese vyskytuje a dělá škody jak na
lesnı́ch porostech, tak na polı́ch. Z tohoto důvodu
máme povolen jejı́ odstřel vždy 5 ks ročně. Dančı́
zvěř máme také v honitbě. Převážně přicházı́ až
v zimnı́ch měsı́cı́ch na přikrmovacı́ zařı́zenı́. Od-
lovili jsme pouze jednu danělu na pohoštěnı́ našı́
každoročnı́ výročnı́ schůze.

Zvěř černá, neboli divočáci, je zvěř, která se
rychle množı́ a následně dělá velké škody jak
v lese, tak i na polı́ch. U nás ji lovı́me předevšı́m
na samostatných lovech (čekaných) nebo na
společných lovech, tzv. naháňkách. Loni jsme měli
tři naháňky. Počet odlovených prasat přesáhl
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rekordnı́ch 100 kusů, což potvrzuje zprávy ze
sdělovacı́ch prostředků, že divočáci jsou na územı́
našı́ republiky přemnoženi. Nejvı́ce jsou loveni
lončáci a selata. Zvěř myslivosti škodı́cı́: Patřı́ k nı́
lišky, kuny, jezevci, psı́k mývalovitý, nynı́ i mýval
severnı́ a také pernatı́ dravci káně, jestřáb, krka-
vec, kteřı́ jsou zákonem hájeni.

Na závěr bych chtěl jménem členů mysli-
veckého spolku Pačlavice poděkovat všem našim
přı́znivcům a členům honebnı́ho společenstva za
podporu v našı́ činnosti. S pozdravem a přánı́m
pevného zdravı́ v roce 2022.

Vladimı́r Štětina, předseda spolku

ZO Českého svazu včelařů Pačlavice
Naši spoluobčané, chtěl bych vás informovat, že v roce 2020 byl zvolen nový výbor
ZO ČSV Pačlavice, a to ve složenı́ Michal Přibylı́k, David Hašek, Radomı́r Ma-
chač a Božena Dvořáková. Touto cestou chci jménem svým, ale hlavně jménem
všech členů základnı́ organizace Pačlavice poděkovat bývalému výboru za jejich
pilnou práci a propagaci včelařenı́. Konkrétně, kdo by neznal stále dobře na-
laděného bývalého předsedu pana Josefa Trávnı́čka, který v roce 2021 s námi
oslavil kulaté životnı́ jubileum nebo bývalého jednatele pana Karla Soukenı́ka,
nelı́tostného propagátora včel, jenž nejenom mě přivedl ke včelařenı́ a nemůžu
opomenout pana Miloše Hrice, letitého člena Dadantklubu, rád se vždy podělı́
o své zkušenosti a že jich je od roku 1984. Ještě jednou děkuji výše jmenovaným
Pánům včelařům.

Celosvětově nejznámějšı́m produktem včel je
med. Ten znali již pralidé. V jeskyni nedaleko Va-
lencie se dochovaly malby datované do staršı́ doby
kamenné. Na nich je zachycen člověk, jak vybı́rá
med z dutiny stromu. Na Blı́zkém východě zase
před sedmi tisı́ci lety chovali včely v hliněných
džbánech a dělajı́ to tak dodnes.

Léčivé účinky medu pı́semně zachytili již stařı́
Egypt’ané, kteřı́ považovali včely za oživlé slzy
boha Slunce. Kleopatra si mazala medové masky
na obličej v naději, že ji pomohou zachovat mládı́.
Podle historických záznamů to nebyla marná
snaha. V Indii a Čı́ně zase z medu a mléka
mı́chali elixı́r mládı́. Hippokratés použı́val med
jako účinný prostředek proti horečce. Ódy na chov
včel psali Vergilius a Ovidius. Takhle by šlo ještě
dlouho pokračovat.

Med působı́ při vnitřnı́m i vnějšı́m užı́vánı́ jako
účinná přı́rodnı́ antibakteriálnı́ látka. Dost pod-
statný fakt je, že existuje na světě přes čtyřicet
tisı́c druhů rostlin, které se neobejdou bez opy-
lenı́ včelami. Minimálně jednu najdete na své za-
hradě, třeba takových jablonı́ a hrušnı́ se to týká
z devadesáti procent a třešnı́ dvaceti devı́ti pro-
cent. Důležitost včel pro člověka definoval již Al-
bert Einstein slovy: ”Pokud by zmizely na Zemi
včely, zbývajı́ lidem jen čtyři roky života.“

Michal Přibylı́k, předseda ZO ČSV Pačlavice
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TJ Sokol Pačlavice v roce 2021
Letos byl pro nás začátek roku velmi nezvyklý.
Nemohli jsme uspořádat ples, ostatky a i tréninky
byly z důvodu covidu odvolány. Takže jsme pouze
při malých brigádách v březnu a dubnu hrabali
listı́, uklidili okolı́ hřiště a areál.

Dne 17. dubna jsme spolu s hasiči provedli sběr
železa a 24. dubna proběhla vertikutace hřiště
a uválenı́. Byla také nasazena nová sı́t’ za bránu
20×5 metrů. Brigádně jsme dokončili usazenı́ be-
tonových mantinelů kolem hřiště na nohejbal.
V rámci úpravy okolnı́ho terénu byla rozvezena
hlı́na a zaseta tráva. Poté zde proběhl za pěkné
návštěvnosti nohejbalový turnaj trojic. Zúčastnilo
se jej osm mužstev.

Dne 7. srpna začala fotbalová sezóna. FK
Pačlavice pro tento ročnı́k přihlásil pouze jeden
tým do okresnı́ho přeboru. Bohužel, většina hráčů
neměla natrénováno, a tak jsme v této ”nižšı́“
soutěži po podzimu na 14. mı́stě.

Dne 20. srpna jsme uspořádali zábavu, na
které hrála kapela Expo. Návštěvnost byla
dobrá a všichni se dobře bavili. Po zkušenosti
z této zábavy jsme se začali vážně zabývat
myšlenkou dobudovánı́ dalšı́ho WC pro ženy. Za
přispěnı́ sponzorů a dı́ky zdarma odvedené práci
brigádnı́ků se nám toto podařilo realizovat do lis-
topadu.

V prosinci se pak podařilo realizovat dvě tradičnı́
akce. Na Štědrý den to byl hokejbalový turnaj tro-
jic na betonku v areálu Sokola Pačlavice a po-
slednı́ den v roce 2021 jsme se dopoledne naladili
k oslavám přátelským silvestrovským fotbalovým
utkánı́m.

Problematický ”covidový“ rok způsobil, že akti-
vit nemohlo být bohužel vı́ce, ale i tak je nutné
poděkovat všem těm, kteřı́ nás podporujı́ a chodı́
na naše akce jako hosté nebo pořadatelé a také
všem sponzorům. Doufáme, že v roce 2022 bude
vše v normálu a budeme se vı́dat a bavit častěji.
Přejeme všem hodně zdravı́.

vedenı́ Sokolu
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TJ Sokol Pornice v roce 2021
Počet stávajı́cı́ch členů našı́ tělocvičné jednoty So-
kol je 21. Rok 2021 jsme zahájili 1. ledna třetı́m
ročnı́kem ”Novoročnı́ho otužovánı́ na rybnı́ku
Švábka“. Bohužel, opět převládalo v počtu
účastnı́ků obecenstvo nad otužilci. Uvidı́me přı́štı́
rok, kdo se k odvážlivcům přidá.

Dne 31. července na Sokolské zahradě v Pornicı́ch
proběhlo ”Dětské sportovnı́ odpoledne“. Pro děti
a nejen pro ně jsme tentokrát měli překvapenı́
v podobě ukázky bojového uměnı́ vojáků Armády
ČR. Jejich vystoupenı́ jsme všichni sledovali se
zatajeným dechem. Kluci byli výbornı́ a věřı́me,
že se k nám zase někdy podı́vajı́. Většı́ děti si
potom mohly vyzkoušet střelbu z airsoftových
zbranı́, ze vzduchovky a z luku. Pro nejmenšı́
byl k dispozici řetı́zkový kolotoč, malovánı́ na

obličej, kuželky, házenı́ do plechovek a kroužků.
Přijela i zástupkyně Policie ČR a umožnila
dětem prohlédnout si policejnı́ auta a policejnı́
výbavu, tentokrát v podobě brýlı́ simulujı́cı́ch
změnu viděnı́ po požitı́ návykových látek. Skvělá
zkušenost pro každého.

Jsme opravdu moc vděčni všem sponzorům
a přı́znivcům Sokola Pornice, že i v tak nelehké
době jsou ochotni poskytnout přı́spěvky a dárky
pro děti do bohaté tomboly a že jsme mohli každé
dı́tě odměnit drobným občerstvenı́m. Jejich ra-
dost je pro nás tou největšı́ odměnou.

Dne 16. řı́jna naše Sokolská zahrada ožila
krásnou podzimnı́ akcı́ Halloweenem a i když
ve stejný den probı́hal i závod o Železného
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hasiče, tak účast byla nad očekávánı́. Děti vy-
robily úžasné svı́tı́cı́ lucerny z vydlabaných dýnı́
a k těžké práci si mohly zakousnout ”Prsty
čarodějnice, Zlobřı́ zuby nebo třeba Trolı́ sliz“. Vy-
vrcholenı́m večera byl lampionový průvod přes
obec, který vedl kolem pomnı́ku padlých hrdinů,
kde jsme na jejich počest zapálili svı́čky. Věřı́me,
že přı́štı́ rok bude tato milá tradice v Pornicı́ch po-
kračovat a opět rozsvı́tı́me tváře našich dětı́.

V listopadu byl proveden svoz kovového odpadu
v obci. Děkujeme občanům za spoluúčast.

Vzhledem k celosvětové pandemické situaci
nebyly poslednı́ dva roky úplně nakloněny
setkávánı́ lidı́. Nicméně i v těchto podmı́nkách
se nám několik krásných akcı́ pro naše sousedy
a přı́znivce podařilo zorganizovat a jsme hrdı́,
že to i v tak malé vesničce jako jsou Pornice
společensky žije!

Přejeme Vám, bud’te zdravı́ a štastnı́. Děkujeme
Vám za přı́zeň a těšı́me se na Vás v roce 2022.
Sportu zdar.

Výbor TJ Sokol Pornice

Svoz plastů v roce 2022
17. ledna 9. května 26. zářı́

14. února 6. června 24. řı́jna

14. března 4. července 21. listopadu

11. dubna 1. a 29. srpna 19. prosince

Svoz bude prováděn od Vašeho domu
podle harmonogramu svozů. Pytle Vám
budou před každým svozem dodány do
schránky. Pokud Vám nebudou stačit,
můžete si na obecnı́m úřadě vyzved-
nout dalšı́. Pokud pytel nenaplnı́te,
vyčkejte dalšı́ho pravidelného svozu.
Pytle obdržı́te před svozem. Pokud Vám
pytle nebudou stačit, volejte na obecnı́
úřad, telefon 573 372 016.

Pytle nebudou odvezeny v přı́padě, že pytel nenı́ naplněný, pytel nenı́ dodán obcı́ Pačlavice, do pylte
byl uložen odpad, který tam výslovně nepatřı́.

Co patřı́ do žlutého pytle: sešlápnuté plastové PET láhve, plastové obaly od jogurtů, kečupu, hořčice
atd., plastové tašky, mikroténové sáčky, balı́cı́ fólie, plastové obaly od pracı́ch, čistı́cı́ch, avivážnı́ch
prostředků, polystyrén v menšı́ch kusech, papı́rové obaly od mléka, džusů (tzv. tetra packy).

Co nepatřı́ do žlutého pytle: plastové trubky, podlahové krytiny, plastové nádoby od motorových olejů
a chemikáliı́, dětské pleny, plast většı́ch rozměrů (např. záchodové prkénko, plastové židle apod.).

Informace do Zpravodaje sesbı́ral Mgr. Bronislav Mich. Sazbu textu provedl Mgr. Radek Strnadel.
Vydala Obec Pačlavice v březnu 2022 jako svou 1. publikaci v tomto roce.
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